

POSITIVE ENERGY

TRUST IN TRANSITION

OTTAWA PLANNING WORKSHOP

MARDI 23 JANVIER 2018

Fauteux Hall, 57 Louis-Pasteur Privée, Ottawa, ON – Tribunal (salle 147)

PRISE DE DÉCISION EN MATIÈRE DE TRANSITION ÉNERGÉTIQUE: LE CANADA EST-IL À LA HAUTEUR?

Animatrice :



Dr. Monica Gattinger, présidente, Énergie positive

Monica Gattinger est la directrice de l'Institut de recherche sur la science, la société et la politique publique, professeure agrégée à l'École d'études politiques de l'Université d'Ottawa et présidente d'Énergie positive. Mme. Gattinger est une Fellow du Canadian Global Affairs Institute, membre du Conseil consultatif international du Center for Policy on Emerging Technologies, situé à Washington, D.C., membre des conseils consultatifs pour les initiatives Energy Exchange et Energy Ambassadors de Pollution Probe, et membre des comités de rédaction des Presses de l'Université d'Ottawa et de la revue Canadian Public Administration. Elle est titulaire d'un doctorat en politiques publiques de l'Université Carleton.

Mot d'ouverture :



Jay Khosla, sous-ministre adjoint, Secteur de l'énergie, Ressources naturelles Canada

Jay Khosla est le sous-ministre adjoint, Secteur de l'énergie, à Ressources naturelles Canada. À ce poste, il fait la promotion du développement durable des ressources énergétiques du Canada par l'entremise de collaborations internationales, infranationales, autochtones, industrielles, non gouvernementales et intergouvernementales. Avant d'occuper ce poste, il était sous-ministre adjoint du Bureau de gestion des grands projets, où il supervisait la création et la mise en œuvre d'une approche pangouvernementale pour les projets énergétiques et miniers. M. Khosla est titulaire d'une maîtrise en administration publique de l'Université Dalhousie et est diplômé du Programme accéléré de perfectionnement des cadres du gouvernement du Canada.

POSITIVE ENERGY

TRUST IN TRANSITION

OTTAWA PLANNING WORKSHOP

TUESDAY JANUARY 23, 2018

Fauteux Hall, 57 Louis-Pasteur Private, Ottawa, ON – Moot Court (147)

ENERGY TRANSITION DECISION-MAKING: IS CANADA UP TO THE TASK?

Moderator:



Monica Gattinger – Chair, Positive Energy

Monica Gattinger is the Director of the Institute for Science, Society and Policy, Associate Professor at the School of Political Studies at the University of Ottawa and Chair of Positive Energy. She is a Fellow with the Canadian Global Affairs Institute, a member of the International Advisory Board of the DC-based think tank the Center for Policy on Emerging Technologies, a member of the Advisory Councils for Pollution Probe's Energy Exchange and Energy Ambassadors initiatives, and a member of the Editorial Boards of the University of Ottawa Press and the journal Canadian Public Administration. She holds a Ph.D. in public policy from Carleton University.

Opening remarks:



Jay Khosla, Assistant Deputy Minister, Energy Sector, Natural Resources Canada

Jay Khosla is the Assistant Deputy Minister, Energy Sector at Natural Resources Canada. In this position, he promotes the sustainable development of Canada's energy resources through international, subnational, indigenous, industry, non-governmental and intergovernmental collaborations. Prior to this position, he was the assistant deputy minister of the Major Projects Management Office where he supervised the creation and implementation of a whole-of-government approach to energy and mining projects. Mr. Khosla holds Master's degree in Public Administration from Dalhousie University and is a graduate of the Government of Canada's Accelerated Executive Development Program.

POSITIVE ENERGY

TRUST IN TRANSITION

OTTAWA PLANNING WORKSHOP

MARDI 23 JANVIER 2018

Fauteux Hall, 57 Louis-Pasteur Privée, Ottawa, ON – Tribunal (salle 147)

PRISE DE DÉCISION EN MATIÈRE DE TRANSITION ÉNERGÉTIQUE: LE CANADA EST-IL À LA HAUTEUR?

Conférenciers :



Michael Cleland, professionnel-en-résidence, Énergie positive

M. Cleland est un consultant privé possédant une vaste expérience dans les domaines de l'énergie et de l'environnement. Il est actuellement professionnel-en-résidence à l'Université d'Ottawa, président du conseil d'administration de l'Institut canadien de recherche énergétique et membre du conseil d'administration de QUEST (Systèmes d'énergie urbaine de qualité de demain). Il a été président et chef de la direction de l'Association canadienne du gaz. Avant de se joindre à CGA, il était premier vice-président des affaires gouvernementales pour l'Association canadienne de l'électricité (ACÉ). Avant de se joindre à l'ACÉ, il était sous-ministre adjoint (SMA), Secteur de l'énergie au ministère de Ressources naturelles Canada (RNCan).



Chris Henderson, président, Lumos Energy

Chris Henderson est président de Lumos Energy. Il est l'un des principaux conseillers et commentateurs de la transition du Canada vers un avenir énergétique propre, informé par une vaste expérience des projets et du marché à travers le pays, notamment avec les communautés autochtones. Auparavant, Chris était co-fondateur et PDG de The Delphi Group. Il est actuellement président du conseil d'administration du Globe Series of Conferences; membre du conseil d'administration de l'opérateur indépendant des systèmes d'électricité de l'Ontario (IESO), membre du comité de rédaction du magazine Energy Exchange et ambassadeur du Prix Arctic Inspiration.

POSITIVE ENERGY

TRUST IN TRANSITION

OTTAWA PLANNING WORKSHOP

TUESDAY JANUARY 23, 2018

Fauteux Hall, 57 Louis-Pasteur Private, Ottawa, ON – Moot Court (147)

ENERGY TRANSITION DECISION-MAKING: IS CANADA UP TO THE TASK?

Speakers:



Michael Cleland, Senior Fellow, Positive Energy

Mr. Cleland is a private consultant with extensive experience in energy and environment policy. He is at present a Senior Fellow with the University of Ottawa, Chair of the Board of Directors at the Canadian Energy Research Institute and a member of the Board of Directors of QUEST (Quality Urban Energy Systems of Tomorrow). He is formerly President and CEO of the Canadian Gas Association. Prior to joining CGA, he was Senior Vice President Government Affairs for the Canadian Electricity Association (CEA). Before joining CEA, he was Assistant Deputy Minister (ADM), Energy Sector in the Department of Natural Resources Canada (NRCan).



Chris Henderson, President, Lumos Energy

Chris Henderson is President of Lumos Energy. He is one of the preeminent advisors and commentators on Canada's transition towards a clean energy future, informed through extensive project and market experience across the country, notably with Indigenous communities. Previously, Chris was co-Founder and CEO of The Delphi Group. Currently, he also serves as: Board Chair of the Globe Series of Conferences; Board Member of Ontario's Independent Electricity System Operator (IESO), Member of the Editorial Board of the Energy Exchange Magazine; and Ambassador for the Arctic Inspiration Prize

POSITIVE ENERGY

TRUST IN TRANSITION

OTTAWA PLANNING WORKSHOP

MARDI 23 JANVIER 2018

Fauteux Hall, 57 Louis-Pasteur Privée, Ottawa, ON – Tribunal (salle 147)



Brenda Kenny, professeure associée, Université de Calgary

Dr. Kenny possède une vaste expérience en matière de réglementation de l'énergie, de développement durable et de développement de stratégies. Elle a passé plusieurs années à l'Office national de l'énergie, où elle a assuré la direction de la politique, des examens réglementaires et des finances. De 2008 à 2016, Mme Kenny a été présidente et chef de la direction de l'Association canadienne de pipelines d'énergie (CEPA) où elle a collaboré avec des partenaires industriels et des intervenants clés pour promouvoir la sécurité des pipelines, l'excellence opérationnelle, la performance environnementale et des politiques judicieuses. M. Kenny est professeur adjoint à la Haskayne School of Business de l'Université de Calgary. Elle est titulaire d'un doctorat en ressources et environnement, d'une maîtrise en génie mécanique et d'un baccalauréat en sciences appliquées.



David Runnalls, professeur invité, Institut de l'environnement, Université d'Ottawa

David Runnalls est un Senior Fellow du Smart Prosperity Institute et professeur invité à l'Institut de l'environnement de l'Université d'Ottawa. Il est également un Distinguished Fellow du Centre for International Governance Innovation. Il a été président et demeure un Distinguished Fellow de l'Institut international du développement durable. Il est président de l'Institut Pembina à Calgary et de l'International Centre for Trade and Sustainable Development à Genève. Il est membre du Conseil consultatif sur la responsabilité sociale d'Exportation et développement Canada.

POSITIVE ENERGY

TRUST IN TRANSITION

OTTAWA PLANNING WORKSHOP

TUESDAY JANUARY 23, 2018

Fauteux Hall, 57 Louis-Pasteur Private, Ottawa, ON – Moot Court (147)



Dr. Brenda Kenny, adjunct professor, University of Calgary

Dr. Kenny has extensive experience in energy regulation, sustainability and strategy development. She spent a number of years with the National Energy Board, where she provided executive leadership in policy, regulatory reviews and finance. From 2008-2016, Dr. Kenny served as President and CEO of the Canadian Energy Pipeline Association (CEPA) where she worked with industry partners and key stakeholders to advance pipeline safety, operating excellence, environmental performance and sound policy. Dr. Kenny is an adjunct professor in the Haskayne School of Business at the University of Calgary. She holds a Doctorate in Resources and the Environment, a Masters of Mechanical Engineering, and a Bachelor of Applied Science.



David Runnalls, Visiting Professor, Institute for the Environment, University of Ottawa

David Runnalls is a Senior Fellow of the Smart Prosperity Institute and a Visiting Professor at the Institute of the Environment at the University of Ottawa. He is also Distinguished Fellow at the Centre for International Governance Innovation. He was President and remains Distinguished Fellow at the International Institute for Sustainable Development. He is Chair of the Pembina Institute in Calgary and of the International Centre for Trade and Sustainable Development in Geneva. He is a member of the CSR Advisory Council of Export Development Canada.